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Damov (Coalitia pentru Economia Circulara): Serviciile municipale continua sa

ramâna o zona plina de birocratie

Serviciile municipale continua sa ramâna o zona plina de  birocratie, iar în curând o sa trecem la trirocratie

si o sa ajungem sa  fim satui de raportari, a declarat, miercuri, Constantin Damov,  presedintele Coalitiei

pentru Economia Circulara si al Green Group, în  cadrul unei conferinte de specialitate.

"E greu sa decolezi când ai foarte mult balast. Serviciile municipale  continua sa ramâna o zona care este plina de

birocratie. Va spun ca o sa  trecem de la birocratie la trirocratie, adica o sa fie si mai multa si o  sa ajungem sa fim

satui de raportari. Avem, astazi, o Strategie  nationala pentru implementarea economiei circulare, care este 

transversala la toate ministerele. Avem si noua Directiva de  implementare a rapoartelor de sustenabilitate pe care

nu le guverneaza  nimeni. Ele sunt, de fapt, rapoarte nefinanciare pe care le depunem la o  institutie financiara (...)

Din pacate, toate aceste Directive trebuie  traduse. Avem o viteza mult prea mica de reactie nu numai la tarife, dar 

la tot ce se întâmpla în jurul nostru si riscam sa fim depasiti de  evenimente. Astazi, cine calculeaza amprenta de

carbon, cine calculeaza  impactul de mediu în aceste rapoarte foarte importante nu se stie.  Ministerul Finantelor a

luat-o putin înainte si dat un Ordin de ministru  prin care contabilii vor face treaba aceasta. Fereasca Dumnezeu!

Daca  ne-am mai închide odata într-o camera sa stabilim care sunt directiile  de activitate, o sa vedeti ca aici ne

lipsesc auditori pe piata aceasta,  care ar trebui autorizati de Ministerul Finantelor, de Ministerul  Mediului. Fara

aceste raportari n-o sa mai putem sa fim lantul de  aprovizionare al companiilor mari, iar toti cei mici, daca nu sunt

auditati, nu vor mai putea livra. Intram într-un joc periculos si  birocratia devine imensa, raportarea imensa si în

spate avem o lipsa de  guvernare", a afirmat Damov.

Acesta a adaugat ca, în privinta industriei de reciclare din România,  una dintre problemele importante este

legislatia subsecventa.

"Industria de reciclare este o consecinta a colectarii. Avem o colectare  buna, putem sa avem o industrie de

reciclare la fel de buna. Nu avem  colectare buna, nu avem materiale de calitate, cantitati, industria de  reciclare

este o consecinta si atunci, într-adevar, trebuie foarte mare  atentie în zona aceasta de colectare (...) Problema la

noi este  legislatia subsecventa, pentru ca nu gasim drumul si încercam  întotdeauna sa rezolvam probleme mici

care sunt ba într-un judet, ba la o  firma, ba la un om si cred ca de asta nici nu e perfecta. Probabil ca  va trebui sa

modificam din nou aceste legislatii, ca normele si ordinele  de ministru pot sa se succeada. SGR-ul este absolut o

revolutie, asa  cum privim noi lucrurile. Responsabilitatea producatorului este la  producator si aceasta este o

institutie în Uniunea Europeana.  Raspunderea extinsa a producatorului, organizatiile de transfer de 

responsabilitate sunt o institutie care la noi nu a fost respectata. S-a  mutat responsabilitatea de la producator la

OIREP, de la OIREP la  colector si am ajuns de la raspunderea extinsa la raspunderea "e stinsa"  si cred ca trebuie

sa analizam si sa ducem în zona de simplicitate  toata aceasta complicatie pe care ne-am facut-o în legislatie", a 

explicat specialistul.

În viziunea lui Damov, "Europa a ridicat foarte mult ambitia de a recicla" într-un mod "putin dezechilibrat".

"Pe de alta parte, vreau sa spun ca se anunta nori negri si în zona de  reciclare. Şi aici n-avem nimic de spus în

România, dar Europa a ridicat  foarte mult ambitia de a recicla si este si putin dezechilibrat. Daca  va uitati, avem

70-80% colectare - reciclare. Peste acest fenomen, apare  importul din lumea întreaga. Europa nu si-a dat seama ca

intra într-o  competitie globala, iar în competitia globala, astazi, vedem foarte  multe materiale reciclate care vin

din India, din China, din Indonezia,  din Egipt, din Turcia. Sunt o gramada de locuri în care nu se respecta 

conditiile de mediu, apa spalata se da în oceane. Noi aici suntem  controlati, sa vedem daca are calitatea de lacrimi

de printesa. Am vazut  locuri în care 90% din plasticul reciclat s-a adus din afara Uniunii  Europene, iar acesta nu

mai este o problema a noastra, ci e o problema  europeana", a mentionat Constantin Damov.

page 1 / 2



www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2024-02-28 13:36:29

page 2 / 2


